

လိာ်ကဝီကညီနူဖိသဝီဖိလၢနူပျာ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ်အကလုာ်
လါအိးကထိဘၢၣ်/ ၆ သီ/ ၂၀၁၂နံၣ်

လိာ်ကဝီကညီနူဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်သနူထီၣ်ဝဲဒၣ်ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢဒီးကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်လၢကကွၢ်ဆိက
မိၣ်ဆိကတီၢ်ယာ်မုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တၢ်မၤဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဖဲသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ဒီးကညီဒီက
လုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢကတီၢ်

ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်ဟံၣ်လိာ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢသုအိၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ကျိၤကျဲၤဒီးသိးကဲဘျးလၢမုၢ်ကျိၤ
ဝဲၤကွၢ်တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်အဂီၢ်အါဒိၣ်န့ၢ်ဒီးတၢ်ဘျးလိာ်ထံၣ်ရၢၣ်ကီၢ်သဲးတၢ်ဂ့ၢ်ကိန့ၣ်လိာ်ဖဲကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်ထံၣ်လိာ်
တဲသကိးတၢ်ဒီးကလုာ်န့ၣ်ဖိၣ်စုကဝဲၤကရၢတဖၣ်လၢအပာ်ယုာ်ဒီးကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိာ်
လၢကညီပုၤလိာ်ကဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်မုၢ်လၢမုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်ဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ကျဲၤသနူတဖၣ်တအိၣ်ဖျါရဲၣ်ရဲ
ဒီးဟ့ၣ်တၢ် အုၣ်ကီၤလၢကညီကမျၢၢ်အဂီၢ်ဘၣ်.

ခိဖျါလၢတၢ်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဘျီအိၣ်ထီၣ်အယိ,လၢကညီကီၢ်ဝဲၣ်ကွၢ်အုဆုးကွံကီၢ်ဆၣ်တၢ်လိာ်တတိၤဖဲ/လါအိးက
ထိဘၢၣ်/ ၂၆သီတုၤ ၂၈သီနံၣ်ပုၤအဂၤတကယၤဘျီလၢသဝီ/ (၂၇)ဖျါလၢအပာ်ယုာ်ဒီးလိာ်ကဝီနူသဝီတၢ်ဂုၤ
ထီၣ်ပသီထီၣ်ကမံးတံၢ်ခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်လၢအဘၣ်တၢ်ယုၤထီၣ်တၢ်အဝဲသ့ၣ်ဒိၣ်မိာ်ကရၢၣ်စံၣ်အကျိၤအကျဲအသိး
တဖၣ်ဟဲထီၣ်ခၢၣ်စးဝဲလၢပုၤ (၁၅၀၀၀) ဂၤကီၢ်ဟဲထီၣ်ဝဲဒၣ်ကမျၢၢ်ပျဲၤစီၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤဒီးထံၣ်လိာ်
တၢ်ပိၣ်သကိးဝဲဘၣ်ယးခါခဲအံၤတၢ်ထံၣ်လိာ်ကတိၤတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်လၢကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢဒီးကီၢ်ပယီၤပ
ဒိၣ်အဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်လိာ်.

" တၢ်ပညိၣ်လၢပဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤမုၢ်ဒိၣ်သိးကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်လိာ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢလိာ်ကဝီသဝီ
ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒိၣ်သိးကဟဲတဲသကိးတၢ်လၢတၢ်သဘျီအပူၤဒီးဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ထံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်သ့ၣ်
ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ကျိၤကျဲၤဒီးခါခဲအံၤတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တၢ်တိာ်ကျဲၤဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်ဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဘၣ်တၢ်
ထံၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကုၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဆူထံၣ်ကီၢ်ပုၤဘၣ်ထွဲဘၣ်ယးသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လိာ် "

စီၤလုာ်ဘၢမူ./ပုၤလၢပာ်ယုာ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ.

နံၣ်လၢအပူၤကွၢ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်,မုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တၢ်တိာ်ကျဲၤဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်
ကျဲၤမၤအီၤလၢကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်လၢအိၣ်ယုာ်ဒီးတၢ်ဘျးလိာ်ကျိၣ်စ့အါအါဂီၢ်ဂီၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢကညီကီၢ်ဝဲၣ်အပူၤဒီးက
ညီဟီၣ်ကဝီအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤအါမးန့ၣ်လိာ်

နူဖိသဝီဖိလၢဟဲထီၣ်/ ကမျၢၢ်ပျဲၤစီၢ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ပာ်ထံၣ်နီၤဖးဒီးဟ့ၣ်ကုၣ်ဝဲဒၣ်ကီၢ်ပ
ယီၤပဒိၣ်ယုာ်ဒီးကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢလၢကဘၣ်မၤဂုၤထီၣ်တၢ်ပတုာ်တၢ်ခးတၢ်မၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်ဒီး

ဟ့ၣ်ခွဲးယၣ်စ့ၣ်ကိးကမျၢၣ်ဒီးကရၢၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဟ်ဖိၣ်မၤသကိးတၢ်ဒ်သိးကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အစၢၤလၢကဲဘျး
ကဲဖိၣ်လၢကမျၢၣ်ထံဖိကိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

"လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အကျိၤကျဲပူၤဒီးတၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်တၢ်မၤအပူၤန့ၣ်,ထံကိၣ်ပဒိၣ်ဒီးကညိဒီးက
လုၣ်စၢဖိၣ်ကရၢၣ်စ့ၣ်ကိးကဘၣ်ဒိကန့ၣ်ဒီးဟ့ၣ်ခွဲးယၣ်စ့ၣ်ကိးကမျၢၣ်တၢ်ဟ်ဖိၣ်မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်ဆၢတဲာ်အပူၤဒ်
သိးကဒီး န့ၣ်ဘၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်အယုၣ်ကၢလၢထံကိၣ်ပူၤ" /စိၤလုၣ်ဘၢမူစံးဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ.

လၢTBBCအတၢ်ဟ်ဖျါလၢဒီးသန့ၤထီၣ်သးလၢတၢ်ကရၢၣ်ကရိလၢမၤသကိးတၢ်တဖၣ်မၤဝဲဒ်ဘၣ်ယး/တၢ်ဖိၣ်တၢ်
ယၣ်အတၢ်ယုသ့ၣ်ညါအပူၤန့ၣ်ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ/ဟံၣ်န့ၣ်/၄,၀၀၀/လၢအိၣ်လၢကိၢ်ဆၢ/၂၁ဘၣ်/လီၤဆီဒ်တၢ်
ခိ ခိၣ်လီၢ်ကဝီၤပုၤတဝၢသ့ၣ်တဖၣ်လၢအိၣ်ဆီလီၤသးလၢကိၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်ဟံၣ်န့ၣ်/၅၉%
ယၣ်ယၣ်န့ၣ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲဒ်တၢ်ဖိၣ်တၢ်ယၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်လၢတၢ်ဒုးန့ၣ်အီၤသ့ၣ်လီၤဆီဒ်တၢ်လၢကလံၤစိးကညိကိၢ်စဲၣ်
ဟီၣ်ကဝီၤပူၤကဲထီၣ်သးလဲၤလဲၤကွၢ်ကွၢ်ဒီးတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤခွဲးယၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲဒ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ကမျၢၣ်ပျဲၣ်စိၢ်တဘျီအံၤမ့ၢ်ဝဲဒ်ခံဘျီတဘျီအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢဘၣ်တၢ်ကရၢၣ်ကရိထီၣ်အီၤလၢလီၢ်
ကဝီၤကညိတဝၢသ့ၣ်တဖၣ်ယုၣ်ဒီးန့ၣ်သဝီပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတဲသကိးတၢ်ဂ့ၤတၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢဒီး
သန့ၤထီၣ်စ့ၣ်ကိးအသးလၢတၢ်ဂ့ၤတၢ်ကျိၤလၢ/ကမျၢၣ်ပျဲၣ်စိၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအပူၤလၢဘၣ်တၢ်ကရၢၣ်ကရိ
ထီၣ်အီၤလၢ မုၢ်တြီၤ(ဖၣ်ပူၣ်) ကိၢ်ရၣ်ဖဲလၢမ့ၢ်/၁၀သီ ./၂၀၁၂ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဒီးလၢကမျၢၣ်ပျဲၣ်စိၢ်ကိးဘျီဒဲးအပူၤန့ၣ်,ပုၤထူစံးဖဲဒုးဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအိၣ်ဆိးလၢပၤခိၣ်လီၢ်ကဝီၤယုၣ်ဒီးကစၢၢ်
ခိၣ်ကလိကျိၤလီၢ်ကဝီၤသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢၣ်ယုၣ်ဒီးလီၢ်ကဝီၤကညိတဝၢသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးဝဲဒ်တၢ်ဂ့ၤဘၣ်
ထွဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ကျိၤကျဲဒီးမုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်တၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်တၢ်တိၣ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဒိဘၣ်
အဂီၢ်.

လၢခံကတၢၢ်,လၢတၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးတၢ်ဂ့ၤလၢထးအသိးန့ၣ်သဝီဖိလၢဟဲထီၣ်ကမျၢၣ်ပျဲၣ်စိၢ်တဘျီအံၤတဖၣ်
ဟ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဘၣ်သးတဖၣ်ဒီးဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒ်လၢလၢအသိးန့ၣ်လီၤ.

ခါခဲအံၤတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ဂီၢ်

- ၁) တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အကျိၤအကျဲတဖၣ်ကဘၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအမ့ၢ်အတီအိၣ်ဖျါဂဲၣ်ဒီးတူၢ်ယံၣ်ခိၣ်
ကျိၤ
- ၂) ကိၢ်ပယီၤပဒိၣ်ကဘၣ်ထုးကွၢ်အသုးလၢအိၣ်လၢကညိန့ၣ်သဝီပူၤတဖၣ်ဒီးအိၣ်လၢသဝီဖိတၢ်ဖံးအိၣ်မၤ
အိၣ်လီၢ်ကျဲတဖၣ်ခဲလၢၣ်ဒ်သိးဒီးန့ၣ်သဝီဖိတဖၣ်က့ၤသ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤဖံးအိၣ်မၤအိၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်လၢတၢ်
သဘျီပူၤကသ့ၣ်အဂီၢ်လၢပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ပျဲၣ်တၢ်ဖး.
- ၃) ဒ်သိးန့ၣ်သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကလဲၤထီၣ်က့ၤလီၤဘၣ်ဘျီဂီၢ်ဂီၢ်အဂီၢ်တၢ်ကဘၣ်ထုးကွၢ်ဝဲဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၣ်လၢ
ကညိကိၢ်စဲၣ်ပူၤတဖၣ်လၢအဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢထံဖိကိၣ်ဖိကမျၢၣ်သ့တဖၣ်အဂီၢ်.

- ၄) တာ်ကဘဉ်ပတုာ်ကွံာ်တာ်မာ်ဆူာ်,ယုဆူာ်ဒီးတာ်ထာ်တာ်ခိတာ်သွဲကွာ်ဂီၤအကလုာ်ကလုာ်လၢအတဖိးသဲစးသ့တဖဉ်ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိတဖဉ်ကန့ၢ်ပဘဉ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်ဒီးသ့ၣ်အိၣ်ဖျးအိၣ်တာ်လၢတာ်သဘျ့အပူၤကသ့အဂီၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တာ်ဘျုးတဖဉ်ကဘဉ်အိၣ်ဒီးတာ်အုၣ်ကီၤသးလၢထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်အဂီၢ်.
- ၅) ဘဉ်ယးဒီးကီၢ်ပူၤပူၤလီၤအိၣ်ကမ့ၢ်သ့တဖဉ်တာ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤက့ၤသးဒီးတာ်သးလီၤသးကျဲၤန့ၢ်ကဘဉ်မ့ၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒဲးတာ်ဆၢတာ်ဒီးတဘဉ်မ့ၢ်တာ်မာ်ဆူာ်ဘဉ်,ဒီးဒဲးသးပူၤလီၤအိၣ်ကမ့ၢ်သ့တဖဉ်ကလဲၤထီၣ်က့ၤလီၤ,ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်တာ်လၢတာ်သဘျ့ဒီးတာ်ဘဉ်တာ်ဘၢအဂီၢ်န့ၢ်ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိာ်သ့တဖဉ်တာ်ကဘဉ်ရဲၣ်ကျဲၤထုးကွံာ်အီၤန့ၢ်လီၤ.
- ၆) တာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤတမံၤလၢလၢအဘဉ်ထွဲဒီးပူၤလီၤအိၣ်ကမ့ၢ်တဖဉ်အတာ်က့ၤကဒါက့ၤဆူၤအန့ၤသဝီဒီးတာ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤက့ၤအဝဲသ့ၣ်အတာ်အိၣ်မူၤအဂီၢ်န့ၢ်ကညီတာ်ကရၢကရိတဖဉ်ကဘဉ်မၤသကိးတာ်ဒီးလၢတာ်ဟံၤလီၤတာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤအပူၤတာ်ဘဉ်တာ်ဘၢအုၣ်ကီၤသးလၢန့ၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖဉ်အဂီၢ်ကဘဉ်အိၣ်ဝဲတကးဒဲးဘဉ်တာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤလီၤဆီလၢတာ်ကဟုးကယာ်တိစၢၤမၤစၢၤပိာ်မုာ်ဒီးဖိဒဲးသ့တဖဉ်အဂီၢ်ကဘဉ်အိၣ်ဝဲန့ၢ်လီၤ .
- ၇) ခုာ်အဲၣ်ယုာ်/ကညီဒီးကလုာ်စၢၤဖိၣ်ကရၢဒီးကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်စံးကတိၤဝဲတာ်မုာ်တာ်ခုာ်တဘျီလၢလၢကဘဉ်ဟံၤယုာ်ဝဲဒီးထံဂုၤကီၢ်ဂၤဒီးဘိမုာ်စၢၤဖိၣ်ကရၢအပူၤကွၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်စူာ်တာ်ခါၣ်စးသ့တဖဉ်ကဘဉ်ဟံၤယုာ်ဝဲန့ၢ်လီၤ.
- ၈) လၢကညီကီၢ်စဲၣ်ဒီးကီၢ်စၢၤဖိၣ်ပူၤဝုာ်ဒီးသဝီလၢကညီဖိအိၣ်အါအလီၤန့ၢ်ထံကီၢ်ပဒိၣ်ကဘဉ်ဟ့ၣ်အခွဲးလၢပူၤကညီဖိသ့တဖဉ်ကမၤလိဘဉ်ဝဲကညီကျိာ်လၢပဒိၣ်ကွံာ်ပူၤလၢ အဖိးသဲစးန့ၢ်လီၤ.

တာ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တာ်တိာ်ကျဲၤဖးဒိၣ်တဖဉ်

၁)ဖဲတာ်တဲသကိးတာ်မုာ်တာ်ခုာ်ကတီၢ်န့ၢ်တာ်ကဘဉ်ဆိကတီၢ်ယာ်မုာ်ကျိၤဝဲၤကွံာ်တာ်ဘျုးလီၤကျိာ်စုလၢတာ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တာ်တိာ်ကျဲၤဖးဒိၣ်တဖဉ်အဂီၢ်တကတီၢ်ယီၤဒုးအိၣ်ထီၣ်သန့ဒီးတာ်မၤအကျိၤအကျဲၤသ့တဖဉ်လၢဟ့ၣ်တာ်အုၣ်ကီၤဒဲးသးသုတဟ့ၣ်ထီၣ်တာ်ဘဉ်ဒိဆူၤန့ၢ်ခိၣ်ယၢၤဒီးပူၤလီၤကဝီၤဖိသ့တဖဉ်တာ်ခွဲးတာ်ယာ်တဂ့ၤအဂီၢ်န့ၢ်တာ်ကဘဉ်ဟံၤလီၤအီၤလၢကညီဒီးကလုာ်စၢၤဖိၣ်ကရၢဒီးထံကီၢ်ပဒိၣ်အဘၢာ်စၢၤန့ၢ်လီၤ.

၂)လၢတာ်ကမၤတာ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တာ်တိာ်ကျဲၤအဂီၢ်သဲစးအတာ်ဒီးသဒါအုၣ်ကီၤကဘဉ်အိၣ်ဝဲဒီးဖိလစံၣ်သန့ဘဉ်ထွဲတာ်အုၣ်ကီၤဒဲးလၢတဖဉ်ကဘဉ်အိၣ်ဝဲ-

၃)တာ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တာ်တိာ်ကျဲၤဖးဒိၣ်တဖဉ်အဂီၢ်ဒဲးတာ်အုၣ်ကီၤန့ၢ်တာ်ဂုၤလၢလၢသ့တဖဉ်အံၤကန့ၢ်အဂီၢ်လၢထံကီၢ်တာ်ဘျုးသဲစးခိၣ်သ့ၣ်အပူၤန့ၢ်တာ်ကဘဉ်ကွဲးဟံၤလီၤဝဲသဲစးတာ်ဘျုးဒီးသန့တဖဉ်န့ၢ်လီၤ.

- ကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖဉ်ကဘဉ်သ့ၣ်ညါဘဉ်ဝဲတာ်ဂုၤတာ်ကျိၤလၢလၢပုၤပုၤလၢအဘဉ်ယးဒီးတာ်တိာ်ကျဲၤအတာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤတဖဉ်ခဲလၢာ်န့ၢ်လီၤ.
- တချုးဒဲးလၢတာ်စးထီၣ်မၤတာ်တိာ်ကျဲၤဒဲးဘဉ်န့ၢ်တာ်ဂုၤတာ်ကျိၤလၢအဘဉ်ထွဲဘဉ်ယးဒီး တာ်တိာ်ကျဲၤခဲလၢာ်န့ၢ်တာ်ကဘဉ်ထံၣ်အီၤဒီးအိၣ်ဖျါဝဲ/ဖျါဖျါဖျါဒီးတာ်ကဘဉ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါဝဲတာ်တိာ်ကျဲၤအံၤတာ်မၤဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးဘဉ်ယးခိၣ်ယၢၤန့ၢ်ခိၣ်ဒီးပူၤဝုာ်ဝီတာ်ဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးလၢအဟံၤယုာ်ဒီးပိာ်မုာ်ဒီးဖိသ့တာ်ဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးန့ၢ်လီၤ.
- တာ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တာ်တိာ်ကျဲၤတာ်မၤတမံၤလၢလၢန့ၢ်တာ်ကဘဉ်ဟံးန့ၢ်ဝဲဒဲးလီၤကဝီၤန့ၢ်ထံဖိသ့တဖဉ်တာ်ထံၣ်တာ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဒီးကဘဉ်ဟံၤယုာ်ဝဲလၢတာ်မၤတာ်ဆၢတာ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.တာ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တာ်မၤကိးမံၤဒဲးန့ၢ်ကဘဉ်အိၣ်ဒီးတာ်အုၣ်ကီၤသးလၢတမၤဘဉ်ဒိဝဲပူၤလီၤက

